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Godkänd av styrelsen 20240130 

 

1. Mål  

Att: 

- den årliga registreringen av hundar skall vara minst 100, 

- bevara en låg COI < 1%, 

- verka för gott samarbete mellan uppfödare och hanhundsägare. 

Under 2023 registrerades 68 valpar, så målet 100 valpar är inte uppnått. Förslagsvis 

80 registrerade valpar är mer realistiskt.  

Samarbetet mellan uppfödare är inte bra, men utvecklingen går i rätt riktning. Flera 

uppfödare har deltagit i avels- och RAS möten och det har kommit intressanta 

diskussioner och förslag. Diskuterades hur man ska samarbeta mellan uppfödare tex 

gemensamma konferenser, digitala möten.  

Rasen behöver göras mer populär och känd, inte bara utställningar eller tävlingar och 

mässor. Man ska visa sina hundar i flera olika sammanhang bland människor i 

allmänhet.  

Inavelsprocenten fortsätter vara låg under 2023, men SKKs avelsprogram ger inte 

hela sanningen, bl.a. på grund av att importer registreras med endast tre 

generationer. 

Hanhundsanvändningen: Antal kullar är elva och nio olika hanar har använts. Inga 

äldre (över sju år gamla) hanar har använts under 2023. Viktigt att använda äldre 

hanar som har hållit sig friska. Endast en för ung hane har en kull.  

Kullar 2023 föddes 11 kullar. 54% uppfyllde inte Aussieklubbens 

avelsrekommendationer, dvs saknar bl.a. VG på utställning eller BPH. Ögonlysningar 

och patella undersökningar är inte gjorda eller ögonlysningar har blivit gamla (gäller 

två år).  

Hanhundslistan har inga hundar tillgängliga för avel. Diskussion om klubben har för 

hårda avelskrav, tas upp med avelskommitteen. Diskuterades också om man kan 

sätta sin hanhund till avelshundlistan, men att uppfödare och hanhundsägare har 

ansvaret att avelsrekommendationer är fyllda.  

 

2. Mål 

Att 

- det procentuella antalet hundar med ögonstatus u.a. inte skall minska. 

 

- antalet hundar, som drabbas av ärftliga sjukdomar rapporterade i 

hälsoenkäten, skall minska, 



 

- antalet kastrerade hanar måste minska med tanke på avelsbasen, 

 

- andelen hundar med patellaluxation skall fortsätta minska. 

Under året 2023 antalet ögonlysningar har minskat, undersökta hundar endast 22 st 

(året innan 2022 gjordes 37 ögonlysningar). Ett katarakt fall har kommit under 2023, 

dock  ärftlighet kan f.n. bedömas. Ett katarakta fall sedan tidigare, om ögonlysningen 

gjordes 2023.  

Medelåldern är 3 år 10 månader vid undersökningarna. Medelåldern borde vara 

högre. RAS har som mål en medelålder på fem till sex år vid undersökningstillfället.  

Uppfödare borde uppmana sina valpköpare att undersöka sina hundar, endast 

avelshundarna undersöks.  

Ingen undersökning av kastrerade hanhundar gjordes under 2023. Men diskussion 

att det görs oftare och fina hanhundar försvinner från avel. Diskussion om hur 

uppfödare ska informera sina valpköpare.  

Patellaluxation har sjunkit från 17% till 6.7% vilket är väldigt positivt. Antalet patella 

undersökningar har sjunkit och endast 15 st hundar blev patella undersökt under 

2023. Egentligen räcker det inte att endast avelsdjur undersöks, utan man bör se på 

helheten i rasen. Uppfödare bör uppmana sina valpköpare att undersöka sina 

hundar.  

Under 2023 startades arbetsgrupp för hälsoundersökningen. Hälsoundersökningens 

frågor har uppfödare/medlemmar gått genom 12/2023 och arbetet fortsätter 2024.  

 

3. Mål 

Att bevara den australiska terrierns positiva temperament. Uppfödarna har ett stort 

ansvar här. Man bör tänka på att para föräldradjur som har rastypisk mentalitet med 

varandra.  

Att sträva efter att uppfödare ska få mer kunskaper om BPH och dess betydelse. 

Klubben sponsrar med 150 kr per medlemsägd hund. Klubben ordnade 2023 ett 

BPH-tillfälle i Nykvarn. 

Uppfödare bör motivera sina valpköpare att göra BPH. 

Målet, 50 BPH under fem år, tio per år, uppnåddes inte 2023. Endast 7 st hundar 

genomfördes BPH. klubben både sponsrar och anordnar BPH. Planerat två tillfälle att 

göra BPH i Värmland och Västernorrland. 

 

 

 



4. Mål 

Att:  

- Uppfödarna ska utbildas för ökad kunskap om rasens exteriöra egenskaper.  

- Storleken ska minska. Medelmankhöjd har följts upp årligen och den har blivit 

lägre, men det finns fortfarande något att jobba med.  

Klubben anordnar föreläsning med uppfödare domare Harto Stockmaris 2024, 

uppfödare har här möjlighet att öka sin kunskap.  

Avelskommitteen har jobbat med raskompendiet för domarkonferansen, den blev 

godkännt av Svenska Kennelklubben.  

Storleken ligger på ungefär samma nivån:  

2023: 

Hanar: 30.3 cm 

Tikar: 28 cm 

 

2022: 

Hanar 29.6 cm 

tikar 27.8 cm 

 

2021:  

Hanar: 29 cm 

Tikar: 27,6 cm 

Det är få hundar som deltar på specialer och därför visar inte mätresultatet hela sanningen. 

 

Behöver göras under 2024: 

-BPH-föreläsning 

-Hälsoundersökning 

 

Sammanfattning gjord av Svenska Aussieklubbens Avelskommitteen i samarbete 

med uppfödare och medlemmar:  

Elisabet Odén 

Tina Nordgren 

Saija Reiman-Walldén 

Birgitta Sjögren 


